

Referat til ELITØ-rådsmøde

Tirsdag d. 01/03-22

Dagsorden

1. Formalia

- a. Valg af dirigent: Hildi
- b. Valg af referent: Bjørner
- c. Betaling af mad Rådet betaler
- d. Tilstede liste

Navn	Konstitueret (ja/nej)	Har spist med og har betalt for mad?
Troels	Ja	
Hildi	Ja	
Bjørner	Ja	
Signe	Nej	
Kristina	Nej	
Katrine	Nej	
Rasmus	Nej	
Benedicte	Ja	
Oskar	Nej	
Mads	Nej	
Linea	Nej	
Andreas	Nej	
Emil	Ja	
Mads J	Nej	
Adam	Ja	
Vejby (B22)	Nej	
Magnus	Ja	
Charlotte	Ja	

Kevin	Nej	
Slange	Nej	

- e. Godkendelse af åbent referat
 - i. Grimstad godkender.
 - ii. Ingen kommentarer
 - iii. Vi godkender det
- f. Godkendelse af lukket referat
 - i. Vi godkender det
- g. Godkendelse af dagsorden
 - i. Godkendt

2. Meddelelser

- a. Bestyrelsen
 - i. Polyteknisk Boghandel har igangsat et arbejde omkring de fremtidige digitale muligheder for boghandlen og forlaget. Derfor vil de gerne invitere jer til en workshop om de fremtidige digitale muligheder. Workshoppen tager tre timer, men til gengæld for man gratis frokost og et gavekort på 300 kr. til boghandlen for at deltage. Workshoppen foregår den 22. marts kl. 10-13 - tilmelding senest 14. marts.
 - ii. ISN opkvalificering d.7 marts, sig-up er sendt ud på mail
 - iii. Elisa har brug for hjælp til at oplag om bæredygtighed med et fagligt aspekt. Hvis i vil hjælp skriv en mail til elisa@pf.dk
 - iv. Hvis du har være i praktik eller lavet et projekt med en virksomhed, og vil hjælpe med en præsentation om hvad der vigtigt for at have et godt projekt til DTU, skriv en mail til elisa@pf.dk
 - v. Vi er i gang med at udvikle en PF app der bl.a. indeholder Rusbogen. For at få de to ting til at spille helt sammen søger vi nu en studentermedhjælper!
Er du interesseret? Send en mail med en motiveret ansøgning til Christian på fuglsang@pf.dk senest 18/3. Flere detaljer her: <https://www.linkedin.com/jobs/view/2943675236>
 - vi. Husk at I kan låne mødeugler til møder i studieråd og udvalg. Det fungerer nogenlunde ligesom at booke et køkken bortset fra at den skal afleveres tilbage dagen efter et aftenmøde (hvis det er det den bliver brugt til). De kan bookes ved at skrive til lokaler@pf.dk.
 - vii. Der er rengøringsdag af PF køkkenet søndag d. 6. marts kl. 12-17 (eller indtil vi er færdige). Alle studieråd og udvalg der har brugt køkkenet siden sidste rengøring skal deltage med 2 personer. Hvis

der ikke er nogen der deltager fra et givent råd/udvalg bliver det faktureret 50 kr. per konstitueret medlem af rådet/udvalget (halvdelen af det hvis der er 1 deltager). Dvs. hvis et råd har 10 medlemmer og der ikke er nogen der dukker op bliver rådet faktureret $10 \cdot 50 \text{ kr} = 500 \text{ kr}$. Der er en liste her over råd og udvalg der skal deltage (hvis du mener der mangler et råd/udvalg eller der er et på listen der ikke bruger køkkenet, skriv til lokaler@pf.dk):

https://docs.google.com/document/d/1fF1Oe_IFVt1m3nXrMq8PFh7J5sbcEc--Tlr6D7OzU44/edit?usp=sharing

- viii. Sebastian: OPTurbumser burger køkkenet den weekend?
 - 1. Svar: Det er aftalt med dem.
- b. Formand/FAKU (Hildibjörg, Bjørner)
 - i. Hildi : Der var fundsmøde d. 10/02
 - 1. Vi gav penge til KABS
 - 2. Vi snakkede om køkkenansvar, aka at 1 råd har hovedansvar og de andre råd koordinerer.
 - a. Derfor er det vigtigt at folk melder sig på i god tid
- c. Økonomi (Magnus)
 - i. Flere penge skud ud
 - ii. Der er styr på hytteturen, partybussen er ved at være betalt.
 - iii. Sebastian: Mangler der stadig ansvarlige?
 - iv. Magnus: Nej, men hvis man har lyst til at hjælpe, må man gerne tilmelde sig. Hovedaarangørerne er i hytten
 - v. Katrine: Hvad og Hvornår er det?
 - 1. Magnus: Vi har mange penge, 25.-27. Marts er det en hyttetur, hvor der er bar med fadøl/drinks, shots i vin. Temaet er ELITØs fortolkning af DTU
 - vi. Er der bumser nok?
 - vii. Ja
- d. Fællesrådet (Hildibjörg, Emilie)
 - i. Vi diskuterede vores kalender
 - ii. Der blev valgt 2 yderligere personer til SSF22 styregruppen, Vihn og Kia
 - iii. Suppleringsvalg til PG
 - iv. Supplering til KABS22
 - v. Koordineringsudvalget, det blev godkendt
 - vi. KABS22 fokuspapier blev betinget godkendt
 - vii. KABS22 blev godkendt
 - viii. Bestyrelses visionspapier
- e. Institutstudienævn (ISN)
 - i. Compute(Troels, Oliver)
 - 1. Vi blev ikke berørt af sammensætninger af studienævn.
 - 2. Vi skal gennemgå evalueringer til næste møde
 - ii. Elektro (Kasper, Sebastian)

1. Elektro er lukket ned og vi er blevet flyttet til fotonik.

f. Fagligudvalget (Charlotte)

- i. Vi snakkede om bæredygtighedskurser og hvordan man kan gøre det relevant for studieretninger
- ii. Lektiecafeer, fordi budgettet til hjælplærere er faldet meget, så vi vil gerne prøve at få folk uden for pf med til at hjælpe
- iii. Valgfrihed på uddannelserne fordi vi kan godt lide den valgfrihed vi har på uddannelserne

g. Socialpolitisk udvalg (Benedicte)

- i. Har valgt dtu sport bestyrelse
- ii. Hvad der giver identitet på DTU
- iii. Bæredygtighed ifht velfærd
- iv. Lille gruppe som skal holde poplæg omkring bæredygtigheden foran direktionen
- v. Diversitet og inklusion på DTU
 - 1. Rasmus: Man kan skabe opmærksomhed.
 - 2. Magnus: Det var fedt da vi havde en person i kørestol til mødet, som havde meget at sige, så det åbnede op ved at det blev nævnt
 - 3. Mads: Man kan tage det op på hyttetur, fordi der er mange mennesker som kan bruge det
 - 4. Rasmus: Allerede på rusture og hytteture, kan det blive bragt op.
 - 5. Magnus: Er det muligt at kontakte?
 - a. Benedicte: Jo bare skriv til mig, så vil jeg tage det med til næste SPU møde
 - 6. Der er også rådsmøde inden det næste møde

h. KABS (Emil T, Jonas M, Rasmus og Signe)

- i. Vi er igang med at planlægge OPTur
- ii. Vi har opdateret FB profilbilledet
- iii. Vi har fået vektorer
- iv. NSA er 10% af studiestarten i år
- v. Vi holdte møde på Ballerup sidst
- vi. Hildi: Ved I noget om vinterstarten?
 - 1. Magnus: Også mht hytteturen, fordi nu kan vinterstarten komme med, og der er ikke mange der har meldt sig. Vi kan også bruge mere reklame for vinterstarten
 - 2. Linea: Jeg var maskin vektor, og kan godt mærke at der skiftes KABS. Maskin forsøger at få folk med til hyttetur
 - 3. Benedicte: Der var en elektro vektor som stod af
 - 4. Hildi: Jeg vil tage fat i Camilla, da hun var KABS for elektro Også fordi vi skal have ekstra konstituering
 - 5. Benedicte: Jeg kan godt hype hytteturen i elektro gruppen

- i. ELITØ underudvalg
 - i. E-Faglig- og Socialudvalg (Emilie Tronbjerg, Christoffer Bjørner)
 - 1. Påskefrokost
 - a. Der er afstemning på medlemsgruppen, svar
 - ii. Ekstern kommunikation (Magnus Stjernborg Koch)
 - 1. Vores virksomheder er stadig glade for os, og vi prøver at få nogle flere virksomheder inden for gaming, elektro og life science
 - 2. Tag kontakt til Magnus hvis du kender nogle virksomheder
 - iii. PR (Mina Ahmadi)
 - 1. Hjælp til spam af hyttetur. Vi skal nå ud til så mange grupper som muligt
 - 2. Vi skal også have gang i "alle ELITØ årgange"-gruppen
 - 3. Katrine: Vi kan reklamere det i Etheren, vi har stort event d. 11.
 - 4. Hildi: Der er en fb-gruppe for Ballerup, den kan man også spamme?
 - 5. Rasmus vil gerne hjælpe med at spamme
- j. Andre meddelelser
 - i. PF køkken rengøring
 - 1. Hildi: Vi skal have valgt 2 personer til at hjælpe med rengøring d. 06/03 !
 - a. Rasmus: KABS må ikke, vi skal lave OPTurs ting
 - b. Emil: Hvad vis KABS hjælper OPTursbumserne som gør rent før?
 - i. Gælder ikke
 - c. Rengøring er fra 12-17 søndag
 - d. Vejby: KABS skal lave sikkert lave en forventningsafstemning
 - e. Hildi tager en af dem.
 - f. Vi tager den senere
 - ii. SSF(Sensommerfest) oplæg kl. 18:20-18:40
 - 1. Hvem?
 - a. Vi er styrregruppen, vi står for at få telte mm.
 - b. Sørger for at der kommer en fest
 - 2. Hvad?
 - a. SSF er DTUs største temafest
 - b. 6 kæmpe tælte på parkeringspladsen ved Oticon
 - c. Festen er delt i 2; spis og fest
 - d. 2. September, som er første semesteruge
 - e. Festen er for alle DTU studerende, men rådet sælger billetter
 - 3. Hvad skal rådet?
 - a. Vi skal have en teltstyrregruppe af 2-3 personer

- b. Der skal være et par møder med de andre grupper, og internt
 - c. Arbejdet er fordelt ud på hvert telt
 - d. Ansvarsposter er teltansvarlig (primær ansvar)
 - e. alkoholfordeling (vær over 21, og bor tæt på campus)
 - f. baransvarlig (skal sætte bar og barvagt op), økonomi (skal være ædru)
 - g. brandansvar (sørger for at brandplaner overholdes)
 - h. rengøring (siger sig selv),
 - i. Billet ansvarlig (skal koordinere billetsalg)
 - j. Madansvarlig (sørger for at mad kommer til telt og koordinerer)
4. Hvis man vil være med til at koordinere, skal man melde sig i rådet. Man skal være sikker på, at man kan møde po på dagen
 5. 1. Møde d 21. Marts
 6. Deadline d. 20 marts for at melde sig i teltstyregruppen
 7. Hvad for man ud af det?
 - a. Større netværk på tværs af råd
 - b. Potentiel intjæning til rådet
 - c. Er med til at skabe en fed oplevelse for de studerende
 8. I forhold til økonomi, er teltenes øko fordelt eller samlet?
 - a. Det er ikke fastlagt endnu, vores øko ansvarlig er fanget i Frankrig.
 - b. Vi melder ud når vi ved det
 9. Skal man holde øje med teltene når de kommer?
 - a. Ja ligesom de andre år, men der er bedre vilkår til det i år.
 - b. Vi får teltene mandag/tirsdag, og der skal holdes øje med det 24/7 indtil festen
 10. Hvor mange var der med til festen sidst?
 - a. 3-4000, og vi vil have flere
 11. Skriv til ssf@pf.dk for flere spørgsmål, ris og ros
- Vigtige datoer:
- a. Ekstra infomøde 16/03 12:00
 - b. Deadline tilmelding til teltstyregruppe: 20/03
 - c. Første teltstyrregruppe møde: 21/03 17:30
 - d. Sensommerfest: 02/09

iii. Hyttetur

1. Den bliver fed, og der er alko for alle pengene og PARTYBUS lets go

3. Behandlingspunkter

- a. Fællesrådet
 - i. **FR330-c** KABS ædrupperiode:

1. Rasmus: Det fungerede rigtig godt sidste år, så derfor går vi med den samme periode som KABS21
 2. Hildi: Jeg synes det er fint
 3. Vi vinker for bilaget
- ii. Event udvalget :
1. Emil: Hvor mange skal der være i udvalget?
 - a. Mindst 5 medlemmer
 2. **FR330-e1** Gruppe opstilling (Cecilie Jørgensen og Andreas Goltermann)
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
 3. **FR330-e2** Jacob Marcussen
 - a. Mødet åbnes
 - b. Mødet lukkes
 - c. Vi har tillid
- iii. Lov udvalget :
1. **FR330-f1** Kristian Nielsen
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
 2. **FR330-f2** Alexander Torp
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
 3. **FR330-f3** Nicolai Amin
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
 4. **FR330-f4** Kamma Pedersen
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
- iv. Koordineringsudvalget :
1. **FR330-g1** Klaudia Kacperska
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
 2. **FR330-g2** Nete Hangel
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes
 - c. Vi har tillid
- v. Politisk gruppe :
1. **FR330-h1** Mikkel Wolfhagen
 - a. Mødet lukkes
 - b. Mødet åbnes

c. Vi har tillid til Mikkel

vi. **FR330-j Meeting calendar**

1. Vejby: vi skal godkende pfs budget inden vi bruger det. Det er muligt først at godkende det til juli, men den er ikke smart, da vi kan risikere at bruge penge inden de er godkendt.
2. Magnus: Jeg er ligeglad
3. Rasmus: det passer ikke om torsdag, da KABS har møde der
 - a. Det er ikke vigtigt for os. FR er altid torsdag, hvis ikke lørdag.
4. Bjørner: Hvorfor er det så stort et problem?
 - a. Vejby: Årsregnskabet. Og mange studieråd vil med til årsfest, så det giver ekstra stress.
5. Bjørner: Jeg er også ligeglad, så jeg tænker det som giver mest mening for forretningsrådsformanden.
6. Hildi: Jeg synes budgettet er vigtigere at få godkendt tidligt.
7. Magnus: Jeg synes vi skal holde det i uge 12, som bestyrelsen også selv havde forslået.
8. Vejby: Fordi det er lige op til årsfest, kan vi risikere at det ikke er alle bestyrelsesmedlemmer som er tilgængelige.
9. Magnus: Skal vi ikke bare aflyse det?
10. Hildi: Hvis man havde rådsmøder tidligere (uge 11) så kan man stadig holde FR i uge 13. Hvor stressende er det med ugerne?
 - a. Vejby det er fuldstændig jeres beslutning. Ifht budgettet har jeg holdninger, men det er FRs beslutning
11. Magnus: Hvilke muligheder har vi tilbage?
 - a. Aflys mødet, hvis vi vil tilfredsstille dem som sidder her.
12. Magnus: Jeg synes hellere at vi skal tilgodese dem som har mere travlt end os, aka bestyrelsen.
13. Vejby: Jeg synes i skal tage en beslutning ud fra hvornår I vil have jeres møde og FR møde
14. Magnus: Er der nogen som har en reel holdning?
15. Emil: Det har ingen indflydelse for mig, så jeg føler ikke jeg kan bidrage.
16. Hildi: Vil vi hellere have møde op til eksamen?
 - a. Næ
17. Troels: Har KABS travlt efter påske?
 - a. Ikke mere end normalt
18. Hildi: Så længe vi har en KABS til vores møde
19. Hildi: så længe det ikke er op til årsfest eller eksamener, så er det fint
20. Magnus: Skal vi ikke have tillid til at vores FR repræsentanter kan klare den?
 - a. Der vinkes

b. Supplerende konstituering

- i. Vi har snakket om at vi vil have supplerende konstituering til næste møde, hvis vi gerne vil have det.

- ii. Vi snakkede om i efteråret at det kunne være fedt at få vinterstarten med, og reklamere i god tid.
- iii. Vi skal godkende at vi vil have supplerende konstitueringsmøde d. 29 marts, tirsdag
- iv. For: 8
- v. Imod: 0
- vi. Blank: 0
- c. Forventningsafstemning til rådet angående at være aktiv i rådet
 - i. Har folk ideer til, hvordan vi kan få flere med i rådet?
 - ii. Magnus: Vi er efterhåndet 4 gamle som sidder her, når vi går, er der ikke så mange tilbage, og vi vil ikke have at rådet dør hen.
SM-KID giver gratis hoodies som en af deres salgspunkter, det er også en mulighed for os.
Vi har snakket om en starter-pack, hvor man kan få gratis mad til mødet og t-shirt
Og en udvidet-pack hvis man melder sig ind i udvalg, kunne man få hoodies. Det er muligheder
 - iii. Linea: Hvor meget presser i på russerne, fordi det giver meget.
 - iv. Hildi: Altså bare promover ud af røven
 - v. Magnus: Selvom at vi har prøvet at få russer med, har det aldrig fungeret.
 - vi. Linea: I skal også være opmærksomme på at det ikke er som SM-KID der nogle gang ikke har nok til at kunne stemme.
 - vii. Hildi: Det er også derfor forslagene kræver noget indsats
 - viii. Emil: kan vi ikke også få underbukser? #Drømmen
 - 1. Hildi: Der skal være et billede af Vejby på
 - ix. Magnus: Vi har også snart en banger højtaler, som man måske kunne låne som medlem.
 - x. Hildi: KABS I må også godt tage fat i rådet, hvis I har nogle diskussioner med jeres vektorer.
 - xi. Magnus: Det er også vigtigt at I nye kommer med, da I skal overtage for de gamle
 - xii. Rasmus: Kan I komme ud på introdag og snakke om det?
 - 1. Hildi: Det gjorde vi sidste år
Vi kom også ud på hyttetur
 - xiii. Mads: Man kunne i forbindelse for hyttetur lægge noget indlæg for rådet
 - xiv. Magnus: KABS skal holde faglige arrangementer, det kan være at rådet vil kunne sponsorere, hvis det hjælp med rekruttering.
 - xv. Emil: Kan vi ikke lave et ELITØ ædegilde, eller synderjysk kagebord(??)
 - xvi. Magnus: Man kunne også få åbnet KB 1-2 timer før og give drinks til folk som er interessert.
- d. Lukkede punkter til studierådsmøder
 - i. Mødet lukkes
 - ii. Mødet åbnes
- e. Ideer omkring hvordan i ser ballerup campus om 1 år

- i. Magnus: De to ting som altid bliver sagt, er transport og køkken. Så snart de to ting er på plads, har Ballerup ingen problemer.
- ii. Hildi: Bedre skiltning til Verners. Man kan ikke finde det, hvis man ikke ved hvor det er
- iii. Emil: Skiltning til toiletter og andet er ringe
- iv. Rasmus: Udearealerne er meget kedelige
- v. Signe: Frisbee golf er der allerede samt et godt naturområder
- vi. Emil: Der er også shelter så man kan overnatte, der er mange myg though
- vii. Emil: Man kunne have en fast tradition med løbehjul i kælderen
- viii. Rasmus: Der er stor parkeringsplads som kunne bruges til noget festival agtig
- ix. Signe: Virksomhedscrawl, der er mange virksomheder
- x. Magnus: Vi har før haft virksomheder i Verners, de er overresket over priserne
- xi. Virksomheder kunne få studentermedhjælpere fra det
- xii. Emil: I træningscænteret er det graffiti. Man kunne lave noget inspirerende Rainbowroad i kælderen med løbehjul
- xiii. Magnus: Ligesom civil studieråd kunne man have et rum på campus
- f. Elisabeth B21 ville vide om vi ville være med til at lave studiecafeer?
 - i. Rasmus: ITØ har virkelig brug for det
Jeg har snakket med Mathilde som var ITØ vektor sidste år, hun kender folk som vil gratis, så længe de får mad
 - ii. Magnus: Er det ikke programmering? Folk er altid forvirret, så det kan gælde mange
 - iii. Emil: Camilla havde snakket om at hun ville have til Elektro
 - iv. Rasmus skriver direkte til Elisabeth

Benedicte fratreder mødet

4. Opfølgning på ansvarsposter og igangværende opgaver

En kort opdatering på hvordan det går, om der er noget hele rådet skal tage stilling til osv. Alle grupper behøver ikke nødvendigvis sige noget nyt hver gang, men ved at have dem på under punktet, husker vi, hvilke ting vi har gang i.

- a. ECF alliancen
 - i. IT-festival
 - 1. Bliver rykket til d. 9. April
 - 2. Vejby: 2/3 af elektro er rykket til space, så skal I ikke have NSA med?
 - 3. Magnus: Jeg tænker Torp eller Golthermann melder noget ud

5. Næste møde

- a. Dato:
 - i. 29/03-22

- b. Placering:
 - i. Ved vi når FAKU melde det ud
- c. Punkter:
 - i. SPU diversitet og inklusion
 - ii. Konstituering
 - iii. T-shirts og hoodies
- d. Kokke
 - i. Magnus (måske), Signe #skudud, Adam #kæmpeSkudUd
- e. Referat Læsere
 - i. Emil, Tronbjerg, Adam, Jonas

6. Evt.

- a. Mødet lukkes
- b. Mødet åbnes
- c. Emil: Mht. mad, har vi så aftalt at alle som melder sig til mødet får gratis mad?
 - i. Magnus: Alle der skriver sig på doodle inden søndag, får gratis mad, uanset om de er konstitueret eller ej.
- d. Emil: Må folk udefra også godt lave mad?
 - i. Ja. Vi skal bare koordinerer med de andre råd som laver mad samme dag.
- e. Magnus: Skal vi så også lave mad til de andre råd?
 - i. Hildi: Det skal koordineres med de andre råd, man kan godt lave til kun sig selv
- f. Mads: Den doodle som er offentlig tilgængelig, hvor kan den findes?
 - i. Hildi: Der bliver lavet en begivenhed på facebook fra ELITØ gruppen. Den kommer også til at ligge på pf.dk næste gang
 - ii. Rasmus: KABS skal nok også give det videre.

7. Nogen der IKKE har betalt for mad

- a. Næ

8. Mødeevaluering

Uden for referat

98.5 Opvask

99. Formands Fernet